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Rada Miejska w Książu Wlkp. 

Komisja Budżetu, Prawa i Samorządu 

O.0012.3.5.2024 

Protokół nr 5 

5. Posiedzenie Komisji Budżetu, Prawa i Samorządu Rady Miejskiej w Książu Wlkp. odbyło się w 

dniu 7 maja 2025 r. w sali nr 7 Urzędu Miejskiego w Książu Wlkp. Posiedzenie rozpoczęto o godz. 

10.00, a zakończono o godz. 11:41 tego samego dnia. 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Prawa i Samorządu otworzyła 5. Posiedzenie Komisji oraz 

przywitała przybyłych Radnych Rady Miejskiej w Książu Wlkp., Burmistrza Książa Wlkp. – Pana 

Teofila Marciniaka, Przewodniczącego Rady Miejskiej w Książu Wlkp. – Pana Sławomira 

Przybylskiego oraz Skarbnika Gminy – Panią Barbarę Poznańską. Przewodnicząca Komisji 

Budżetu, Prawa i Samorządu stwierdziła, że w Posiedzeniu na 9 Członków Komisji udział bierze 9 

Członków.  

Obecni: 

1. Bogumiła Andrzejczak 

2. Marek Jankowski 

3. Błażej Jędrzejczak 

4. Wojciech Kubala 

5. Zenon Kuderczak 

6. Małgorzata Lenartowska 

7. Anna Szymanowska 

8. Paweł Walkowiak 

9. Kazimierz Zegar 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ad 2. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu Prawa i Samorządu przedstawiła otrzymany przez Radnych 

porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

3. Analiza kosztów utrzymania dróg gminnych w okresie zimowym 2024/2025. 

4. Realizacja zadań w ramach funduszu sołeckiego w 2024 roku wraz z rozliczeniem 

finansowym. 
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5. Analiza wykonania budżetu Gminy Książ Wlkp. za rok 2024. 

6. Wolne głosy, wnioski i informacje. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

Porządek posiedzenia stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad 3. Analiza kosztów utrzymania dróg gminnych w okresie zimowym 2024/2025. 

Pracownik Urzędu Miejskiego w Książu Wlkp. – Pan Marcin Mostowski przedstawił firmy, które  

odpowiadały za zimowe utrzymanie dróg gminnych na terenie Gminy Książ Wlkp. w sezonie 

2024/2025. Były to:  

1) Przedsiębiorstwo Wielobranżowe Adam Klimczak, Chwalęcin 24, 63-040 Nowe Miasto 
n/Wartą (utrzymanie dróg w części wschodniej gminy tj. Brzóstownia, Charłub, Chwałkowo 
Kościelne, Kołacin, Ługi, Mchy, Sebastianowo, Świączyń, Radoszkowo, Włościejewice, 
Zakrzewice (małe), Książ Wlkp. - ul. Strzelecka, ul. Dębniacka, ul. Czereśniowa, ul. 
Ceramiczna); 

2) STARLECH Leszek Stępa, Kiełczynek 70, 63-130 Książ Wlkp. (utrzymanie dróg w części 
zachodniej gminy i miasto Książ Wlkp. tj. Książ Wlkp. - pozostałe ulice, Chrząstowo, 
Feliksowo, Gogolewo, Jarosławki, Kiełczyn, Kiełczynek, Konarskie, Konarzyce, Łężek, 
Międzybórz, Obreda, Sroczewo, Włościejewki, Zaborowo, Zawory, Zakrzewice). 

Następnie omówiła poniesione koszty za zwalczanie śliskości i odśnieżanie dróg gminnych oraz 

ceny jednostkowe zgodnie z zawartymi umowami z Wykonawcami. Koszty wyniosły ogółem 59 

649,52 zł brutto, w tym w zakresie zadań realizowanych przez STARLECH Leszek Stępa, Kiełczynek 

70, 63-130 Książ Wlkp. koszty wynosiły 29 870,89 zł. Natomiast w zakresie zadań realizowanych 

przez Przedsiębiorstwo Wielobranżowe Adam Klimczak, Chwalęcin 24, 63-040 Nowe Miasto 

n/Wartą koszty wyniosły 29 778,63 zł  

Ponadto przedstawił poniesione koszty w sezonie 2024/2025 z podziałem na poszczególne 

rodzaje prac: 

• zwalczanie śliskości wraz z mieszaniną solno-piaskową - 52 181,54 zł, 

• odśnieżanie - 6 258,38 zł, 

• użycie dodatkowego sprzętu odśnieżnego –ciągnik z pługiem czołowym - 1 209,60 zł. 

Prezentacja stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

Radny Paweł Walkowiak zapytał ile środków finansowanych było zabezpieczonych na ten cel.  

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że ok. 130 tys. zł.  

Radny Błażej Jędrzejczak zaznaczył, że w przed kolejnym sezonem zimowym należy uaktualnić 

trasy odśnieżania.  
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Ad 4. Realizacja zadań w ramach funduszu sołeckiego w 2024 roku wraz z rozliczeniem 

finansowym. 

Pracownik Urzędu Miejskiego w Książu Wlkp. – Pani Natalia Barska-Ginter przedstawiła wykaz 

realizacji zadań w ramach funduszu sołeckiego w 2024 roku wraz z rozliczeniem finansowym z 

podziałem na poszczególne sołectwa oraz ze wskazaniem ewentualnych wykonawców, zgodnie z 

danymi ujętymi w prezentacji stanowiącej załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

Ad 5. Analiza wykonania budżetu Gminy Książ Wlkp. za rok 2024. 

Pani Skarbnik przedstawiła kwoty zrealizowanych w 2024 roku dochodów oraz wydatków z 

podziałem na bieżące i majątkowe. Ponadto wspomniała, iż niewykonane środki z roku 2024 

zostały wprowadzone do budżetu podczas dokonanych zmian w uchwale zmieniającej uchwałę w 

sprawie budżetu Gminy Książ Wlkp. na 2025 rok. Następnie przedstawiła plan przychodów i 

rozchodów oraz jego wykonanie. Omówiła informację o stanie zadłużenia oraz sytuacji 

finansowej Gminy Książ Wlkp. na koniec 2024 roku. Komisja Rewizyjna zapoznała się z skutkami 

obniżenia górnych stawek podatków i udzielonych ulg, odroczeń, umorzeń i zwolnień oraz 

informacją o zaległościach podatkowych i niepodatkowych, a także podejmowanymi działaniami 

zmierzającymi do ich likwidacji. Pani Skarbnik omówiła wydatki, które nie wygasają z upływem 

roku budżetowego 2024. Ponadto przedstawiono wykonanie wydatków Funduszu Sołeckiego 

z wyszczególnieniem zadań realizowanych w poszczególnych sołectwach. Zaprezentowano 

wykonanie planu dochodów i wydatków związanych z gromadzeniem opłat za korzystanie 

ze środowiska. Wyszczególniono realizację planowanych dochodów i wydatków z Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19 związanych z realizacją zadań zapobiegania, przeciwdziałania 

i zwalczania COVID-19 na rok 2024 w związku z otrzymaniem promes na dofinansowanie 

inwestycji z Programu Rządowego, Fundusz Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych. 

Zapoznano się z wykonaniem dochodów i wydatków z Funduszu Pomocy na realizację zadań w 

zakresie pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terenie tego państwa 

w roku 2024. Analizie poddano wydatki związane z realizacją gminnego programu profilaktyki 

i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz gminnego programu przeciwdziałania 

narkomanii w związku z otrzymanymi dochodami z tytułu wydanych zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych oraz wpływami od sprzedaży hurtowej. Pani Skarbnik przedstawiła 

ponadto informację o wysokości osiągniętych dochodów z tytułu opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz wydatków nimi finansowanymi oraz omówiono informację o stanie 

mienia jednostki samorządu terytorialnego na dzień 31.12.2024 r.  

Na uwagę zasługuje fakt, że w trakcie całego roku 2024 zajmowano się zmianami w budżecie 

Gminy Książ Wlkp. oraz zmianami w Wieloletniej Prognozie Finansowej na Posiedzeniach Komisji 
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Wspólnych i na Sesjach Rady Miejskiej w Książu Wlkp. Projekty uchwał były każdorazowo 

przedstawiane Radzie Miejskiej w Książu Wlkp. Wszystko to pozwoliło śledzić na bieżąco 

realizację budżetu Gminy Książ Wlkp. w roku 2024. Niepokój budzą jedynie rosnące zaległości w 

podatkach, opłatach za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz zaległości alimentacyjne. 

Burmistrz Gminy Książ Wlkp. wraz ze Skarbnikiem odpowiadali na bieżąco na pytania radnych 

oraz udzielili obszernych wyjaśnień dotyczących sprawozdania z wykonania budżetu za 2024 rok. 

Skarbnik Gminy odczytała opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu. Następnie 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad sprawozdaniem. 

Głosowano w sprawie: 

Analiza wykonania budżetu Gminy Książ Wlkp. za rok 2024. 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Bogumiła Andrzejczak, Marek Jankowski, Błażej Jędrzejczak, Wojciech Kubala, Zenon Kuderczak, 

Małgorzata Lenartowska, Anna Szymanowska, Paweł Walkowiak, Kazimierz Zegar 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Prawa i Samorządu poinformowała, że wykonanie budżetu 

Gminy Książ Wlkp. za rok 2024 zostało zaopiniowane pozytywnie.  

Ad 6. Wolne głosy, wnioski i informacje. 

Radny Paweł Walkowiak wnioskował o naprawę ubytków w nawierzchni dróg na terenie Gminy 

Książu Wlkp., w tym również dróg powiatowych i wojewódzkich. 

Radny Zenon Kuderczak wnioskował o otwarcie kompleksu boisk sportowych „ORLIK 2012” w 

soboty i w niedziele. 

Radny Błażej Jędrzejczak wnioskował o wycinkę krzewów przy przystanku autobusowym obok 

sklepu Dino w Chwałkowie Kościelnym.  
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Przewodniczący Rady wnioskował o naprawę chodnika obok studzienki telekomunikacyjnej przy 

Placu Kosynierów 23 w Książu Wlkp.  

Przewodniczący Rady wnioskował o podjęcie działań w kierunku zabezpieczenia niszczejącego 

budynku na ulicy Jana Pawła II 21 w Książu Wlkp. 

Radny Wojciech Kubla wnioskował o podjęcie działań w kierunku budowy chodnika 

prowadzącego do sklepu Dino w Chrząstowie.  

Ad 7. Zamknięcie posiedzenia. 

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji Budżetu, Prawa i Samorządu 

zamknęła 5. posiedzenie Komisji Budżetu, Prawa i Samorządu Rady Miejskiej w Książu Wlkp. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Prawa i Samorządu 

Rady Miejskiej w Książu Wlkp. 

/-/ Małgorzata Lenartowska 

Przygotowała: Agnieszka Drzewiecka 


